
Protokół Nr IV/2003
z sesji Rady Powiatu w Kluczborku
        w dniu 30 stycznia 2003r.

Sesję Rady Powiatu o godzinie 1200 otworzył Przewodniczący Rady Powiatu
w Kluczborku - Maciej Mularczyk.
Przywitał wszystkich radnych oraz zaproszonych gości i stwierdził, że obrady w dniu
dzisiejszym oraz podejmowane uchwały będą prawomocne, gdyż na ogólną liczbę 19 radnych
obecnych jest 16.

Kolejno Przewodniczący Rady przedstawił zebranym porządek posiedzenia w dniu
dzisiejszym. Do proponowanego porządku radni nie wnieśli uwag. W drodze głosowania
jednogłośnie radni zatwierdzili następujący porządek:

1.Sprawy porządkowo-organizacyjne:
  a/ otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad,
  b/ zatwierdzenie porządku obrad,
  c/ zatwierdzenie protokołu z III sesji.
2.Interpelacje i zapytania radnych.
3.Podjęcie uchwały w sprawie nadania statutów nowo utworzonym placówkom kształcenia
   ustawicznego.
4.Blok tematyczny poświęcony służbie zdrowia w Powiecie Kluczborskim i działalności
   Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej w Kluczborku.
5.Odpowiedzi na zgłoszone interpelacje i zapytania radnych.
6.Przyjęcie sprawozdania z działalności Komisji Bezpieczeństwa i Porządku Publicznego
   za 2002 rok.
7.Sprawozdanie z działalności Zarządu Powiatu.
8.Wolne wnioski.
9.Zamknięcie obrad.

Kolejno przystąpiono do zatwierdzenia protokołu z III sesji Rady Powiatu w Kluczborku.
Do protokołu nie wniesiono uwag i w drodze głosowania, w obecności 16 radnych
jednogłośnie zatwierdzono powyższy protokół.

             Do punktu 2 porządku obrad

Radna Irena Kielar zapytała kto jest odpowiedzialny za bardzo zły stan drogi przy
ul.Waryńskiego i czy byłaby możliwość jej renowacji w roku bieżącym.

 



Do punktu 3 porządku obrad

Przewodniczący Rady Powiatu zapoznał zebranych z projektem uchwały w sprawie nadania
statutów nowo utworzonym placówkom kształcenia ustawicznego. Placówki powyższe
zostały utworzone Uchwałą Nr XXXII/258/2002 Rady Powiatu w dniu 24 stycznia 2002r.
/ uchwała w sprawie założenia nowych typów szkół ponadgimnazjalnych i placówek
kształcenia ustawicznego w powiecie kluczborskim z dniem 1 września 2002r. /.
Założenie tego typu placówek jest zgodne z ,,Planem sieci publicznych szkół
ponadgimnazjalnych i placówek kształcenia ustawicznego w powiecie kluczborskim”.
Do powyższego projektu radni nie wnieśli uwag. W związku z powyższym Przewodniczący
Rady poddał projekt uchwały pod głosowanie. W wyniku głosowania 17 głosami za,
przy braku głosów przeciw i wstrzymujących się Rada Powiatu podjęła uchwałę
Nr IV/30/2003 w przedmiotowej sprawie.

Do punktu 4 porządku obrad

Przewodniczący Rady Powiatu zaproponował, aby na wstępie dyskusji głos zabrał
Naczelnik Wydziału Ochrony i Promocji Zdrowia – Mieczysław Zaleciński.
Naczelnik przedstawił informację dotyczącą funkcjonowania służby zdrowia na terenie
Powiatu Kluczborskiego.
Poinformował, że Powiat Kluczborski stał się nie tylko organem założycielskim
dla SPZOZ ZOZ w Kluczborku, ale stał się odpowiedzialnym za organizację opieki
zdrowotnej na swoim terenie wykonując tym samym zapisy ustawy o samorządzie
powiatowym.
Od momentu wejścia reformy ochrony zdrowia podjęto wszelkie działania, które miały na
celu zorganizowanie właściwego dla naszego powiatu systemu lecznictwa, pozwalającego na
zabezpieczenie potrzeb zdrowotnych mieszkańców z jednoczesnym dostosowaniem do
wymagań reformy polegającej w głównej mierze na prywatyzacji ambulatoryjnej opieki
zdrowotnej oraz restrukturyzacji lecznictwa zamkniętego.
W wyniku reformy w Kluczborskim SPZOZ-ie dokonano m.in.:
- zmniejszono liczbę łóżek szpitalnych z 230 do 165,
- utworzono ZOL w Wołczynie,
- sprywatyzowano działalność niemedyczną zakładu z wyjątkiem kuchni,
- sprywatyzowano laboratorium,
- sprywatyzowano usługi medyczne w zakresie POZ i całą specjalistykę poza

4 przychodniami, rehabilitację, pion obsługi,
- w trakcie organizacji jest SOR,
- końcowi dobiega budowa oddziału chirurgicznego,
- dokonano restrukturyzacji zatrudnienia z 820 na 362 osób,
Na dzień dzisiejszy w sektorze publicznym służby zdrowia pozostał Szpital Powiatowy, ZOL,
Pomoc Doraźna, poradnie przyszpitalne / Poradnia Chirurgii Ogólnej i Urazowo-
Ortopedycznej, Poradnia K w Kluczborku i Wołczynie, Poradnia Kardiologiczna oraz
Poradnia Uzależnień i Współuzależnień od Alkoholu.
System opieki zdrowotnej w Powiecie Kluczborskim tworzy:
- ambulatoryjna opieka zdrowotna, w której skład wchodzi podstawowa opieka zdrowotna

  i opieka specjalistyczna,

 



- lecznictwo zamknięte, zabezpieczające krótkoterminową opiekę zdrowotną,
- ZOL w Wołczynie zabezpieczający opiekę długoterminową,
- Oddział Pomocy Doraźnej,
- tworzący się SOR,
- potencjał kadry medycznej i pielęgniarskiej.
Ambulatoryjna opieka zdrowotna na terenie Powiatu Kluczborskiego zabezpiecza
mieszkańcom:
- całodobowy dostęp do świadczeń lekarskich i pielęgniarskich / także w domu chorego /,
- ciągłość leczenia ambulatoryjnego osobom przewlekle chorym oraz realizację innych

świadczeń w zakresie POZ i opieki specjalistycznej, w szczególności:
a/ badania diagnostyczne / analityka /,
b/ rehabilitację leczniczą,
c/ profilaktykę / szczepienia ochronne, profilaktyka stomatologiczna /,
d/ opiekę medyczną nad noworodkiem, niemowlęciem, dzieckiem, młodzieżą, kobietą
    ciężarną i w okresie połogu,

- dostępność do świadczeń POZ i leczenia stomatologicznego.
Według Naczelnika Wydziału Ochrony i Promocji Zdrowia , aby móc właściwie
zorganizować opiekę zdrowotną należy określić aktualne potrzeby zdrowotne mieszkańców
i na takiej podstawie dążyć do stworzenia takiej struktury opieki zdrowotnej, która
pozwoliłaby te potrzeby zabezpieczyć.
Kolejno głos zabrał Dyrektor SPZOZ w Kluczborku Janusz Kubów, który zapoznał radnych
i pozostałych zebranych z materiałami przygotowanymi przez zakład.
Powyższe materiały zawierają informacje:
- informacje o zakładzie,
- informacje o realizacji inwestycji ,,Rozbudowa szpitala”,
- zagrożenia i szanse zakładu,
- silne i słabe strony zakładu,
- cele do osiągnięcia,
- przewidywane efekty restrukturyzacji w 2002 roku,
- harmonogramy restrukturyzacji 2000-2002 oraz założenia na 2003 roku.
Ponadto Dyrektor SPZOZ przedstawił materiały dotyczące:
- przeciętnego wynagrodzenia w grupach zawodowych,
- wykazu stanowisk kierowniczych,
- zobowiązań zakładu / wykaz wierzycieli /,
- kredytów i terminów spłat,
- przeniesienia Pogotowia na teren Szpitala,
- schematów organizacyjnych zakładu,
- prognozy kosztów zakładu na 2003 rok,
- kosztów wg. rodzajów za okres 11 miesięcy 2002r,
- nakazów instytucji.
Radni zapoznali się także z materiałami zatwierdzonymi przez Zarząd Powiatu w Kluczborku,
które zawierają m.in. :
- koszty działalności operacyjnej SPZOZ w Kluczborku w latach 1999-2002r,
- kontrakt SPZOZ w Kluczborku z RKCH na świadczenie usług medycznych

w latach 1999-2002r,
- porównanie kontraktów LST / bez izby przyjęć / w latach 1999-2001r z planem 2002r,
- procentowe porównanie kontraktów LST / bez izby przyjęć / w latach 1999-2001r

z planem 2002r,
- procentowe porównanie kontraktów w latach 1999-2002r w województwie opolskim,
- plan rzeczowo-finansowy na 2002r SPZOZ w Kluczborku,

 



- przychody a koszty w SPZOZ w Kluczborku za okres I-XI 2002r,
- osiągnięte miesięczne, roczne oszczędności z tytułu przeprowadzonej restrukturyzacji

w SPZOZ w Kluczborku,
- informację o zatrudnieniu w Samodzielnym Publicznym Zakładzie Opieki Zdrowotnej

w Kluczborku w latach 1997-31.12.2002r.,
- liczbę zatrudnionych osób na poszczególnych oddziałach szpitala powiatowego

      w Kluczborku w latach 1998-2002,
- koszty,
- finansowanie ZOL w Wołczynie,
- finansowanie Pomocy Doraźnej SPZOZ w Kluczborku,
- liczbę łóżek szpitala powiatowego w latach 1999-2001,
- działalność oddziałów.
Kolejno głos w dyskusji zabrała goszcząca na sesji Rady Powiatu w Kluczborku
Pani Ewa Rurynkiewicz – Członek Zarządu Województwa Opolskiego.
Pani Rurynkiewicz stwierdziła, że ogólna sytuacja w całej służbie zdrowia jest bardzo ciężka,
zadłużenie dotyczy 16 placówek, których organem założycielskim są województwa.
W przyszłości planuje się opracowanie programu, który miałby na celu ulepszenie
i poprawienie funkcjonowania opieki zdrowotnej.
Zdaniem Pani Rurynkiewicz program ten powinien trafić do Rady Powiatu w miesiącu maju.
Następnie Przewodniczący Rady poprosił o zabranie głosu Pana Marka Staszewskiego –
Dyrektora ds. Ekonomicznych Opolskiej Regionalnej Kasy Chorych w Opolu, który podzielił
zdania przedmówców stwierdzając, że sytuacja jest zła, gdyż w Kasie Chorych brakuje
środków pomimo, że został już uruchomiony fundusz rezerwowy.
Pan Dyrektor oświadczył, że taka sytuacja jest związana z ograniczeniem dla Kasy Chorych
środków finansowych o 40.000.000,-zł.
Starosta Kluczborski wyjaśnił , że taka sytuacja w naszym SPZOZ ma związek także z tym,
iż po przejęciu przez powiat kluczborskiego SPZOZ przejęliśmy inwestycję jaką jest
rozbudowa Oddziału Chirurgicznego, która do tej pory była inwestycją Wojewódzką.
Ponadto w życie weszła ustawa o tzw. ,,203”, która nie zabezpieczyła środków na ten cel.
Starosta stwierdził, że pomoc dla SPZOZ-u może być udzielana, ale tylko do pewnych granic
ponieważ budżet powiatu ma także swoje granice.
Radny Piotr Wiecha wyraził swoje obawy związane ze złą sytuacją w SPZOZ-e.
Radny obawia się takiej sytuacji, że trzeba będzie ponownie zaciągać kredyt na spłatę
zobowiązań niewymagalnych oraz spłacać zobowiązania z roku 2003.
Radna Irena Kielar poprosiła o udzielenie odpowiedzi na następujące zapytania:
- czy przy tak dużym deficycie był sens zatrudniania ochroniarzy z firmy ,,Gwarant”,
- czy Dyrekcja SPZOZ i Pogotowie Ratunkowe będzie przeniesione na teren szpitala i jaka

kwota zostanie wydatkowana na ten cel,
- czy w województwie opolskim i w Polsce istnieje zróżnicowanie dyżurów pomiędzy

lekarzem z drugim stopniem specjalizacji a ordynatorem,
- czy pobieranie przez Poradnie Chirurgiczną opłaty w wysokości 15,-zł jest słuszne i na
      jaki cel zostaje ona przeznaczona,
- dlaczego zakłady w lecznictwie otwartym nie mają tak dużego zadłużenia jak

w zamkniętym,
- dlaczego w analizie dotyczącej działalności zakładu wykazano tak dużą liczbę

,,słabych stron” zakładu.
Na powyższe pytania odpowiedzi udzielił Dyrektor SPZOZ informując, że:
zatrudniając pracowników z firmy ,,Gwarant” zakład otrzyma zwrot środków z PFRON-u,
a ponadto zapewnia bezpieczeństwo na terenie szpitala, po zakończeniu budowy nowego
budynku chirurgii na miejsce starego oddziału planuje się przeniesienie Dyrekcji SPZOZ oraz

 



Pogotowia Ratunkowego, co zdaniem dyrekcji pozwoli na pozyskanie oszczędności
i zwiększenie dyscypliny pracy, jeśli chodzi o zróżnicowanie dotyczące stawki dyżurowej
taka różnica istnieje, w sprawie pobieranych opłat sprawa jest jeszcze nie wyjaśniona,
ponadto Dyrektor wyjaśnił, że nie zna na tyle dogłębnie sytuacji placówek w lecznictwie
otwartym i nie może nic na ten temat powiedzieć.
Na ostatnie zapytanie radnej odpowiedzi udzielił Z-ca Dyrektora ds.Lecznictwa informując,
że w chwili obecnej robi się wszystko, aby wyeliminować wszystkie mankamenty.
W ramach tego stworzony został tzw. program zadawalania pacjenta, który pozwoli na
dokonanie kolejnych zmian w zakładzie.
Radny Andrzej Jung poprosił Pana Dyrektora ds. Ekonomicznych Opolskiej Regionalnej
Kasy Chorych w Opolu o udzielenie odpowiedzi na następujące zapytania:
- czy w stosunku do 1999r niektóre szpitale w województwie opolskim były lepiej

finansowane,
- dlaczego Kasa Chorych nie kupuje programów profilaktycznych w naszym szpitalu

pomimo istniejącego na ten cel funduszu.
Pan Dyrektor ds. Ekonomicznych odpowiadając na zapytania radnego poinformował,
że lepsze finansowanie innych szpitali być może ma związek ze specyfiką tych placówek
/przekształcenia/, jeśli zaś chodzi o programy profilaktyczne to odbywa się to na zasadzie
konkursów, do którego ma prawo przystąpić świadczeniodawca i realizować ten program.
Radny Adam Martyniszyn ponadto poinformował, że gro młodych ludzi w związku z brakiem
miejsc pracy szuka jej poza granicami i z tego tytułu na fundusz zdrowotny wpływa coraz
mniej środków. Według radnego pogłębia to trudną już sytuację służby zdrowia.
Kolejno głos zabrał radny Wiktor Naumik. Zdaniem radnego Dyrekcja SPZOZ dopuściła do
wielu sytuacji, które doprowadziły do pogorszenia ogólnej kondycji SPZOZ w Kluczborku.
Ponadto zdaniem radnego dopuszczenie do zadłużenia w kwocie 12.000.000,-zł świadczy
o ewidentnej niegospodarności Dyrekcji. Radny zaproponował również, aby Przewodniczący
Rady zobligował Komisję Rewizyjną do przeprowadzenia doraźnej kontroli w SPZOZ
w Kluczborku. Ponadto według radnego w składzie Komisji Rewizyjnej powinien znaleźć się
przedstawiciel Komisji Zdrowia i Bezpieczeństwa Publicznego.
W związku powyższym Przewodniczący Rady wystąpił z wnioskiem, aby taką kontrolę
przeprowadzić po weryfikacji bilansu jaki odbywa się obecnie w SPZOZ w Kluczborku.
W przeprowadzonym głosowaniu za głosowało 4 radnych, przeciw 9, wstrzymało się 5.
Następnie głos zabrał Dyrektor SPZOZ twierdząc, że gro zarzutów postawionych mu przez
radnego Wiktora Naumika jest niewiarygodna.
Kolejno głos zabrał radny Andrzej Jung, który przedstawił zebranym  przygotowany projekt
uchwały w sprawie przyjęcia stanowiska Komisji Zdrowia i Bezpieczeństwa Publicznego
Rady Powiatu w Kluczborku dotyczącego organizacji, funkcjonowania i zarządzania opieką
zdrowotną w Powiecie Kluczborskim. Radny odczytał powyższy projekt prosząc
Przewodniczącego Rady o poddanie go pod głosowanie.
W drodze głosowania w obecności 18 radnych za głosowało 15 radnych, wstrzymało się 3,
nie stwierdzono głosów przeciw.

Do punktu 5 porządku obrad

Dyrektor Zarządu Dróg Powiatowych w Kluczborku odpowiadając na zapytanie radnej
Ireny Kielar poinformował, że droga ta jest drogą powiatową i stan nawierzchni rzeczywiście
wymaga remontu lecz w bieżącym roku nie będzie możliwe jego wykonanie z powodu
braku środków.

 



Do punktu 6 porządku obrad

Radni zapoznali się ze sprawozdaniem z działalności Komisji Bezpieczeństwa i Porządku
Publicznego za 2002 rok. Do powyższego sprawozdania nie wniesiono uwag w związku
z powyższym Przewodniczący Rady poddał je pod głosowanie.
W wyniku głosowania 18 głosami za Rada Powiatu jednogłośnie przyjęła powyższe
sprawozdanie.

Do punktu 7 porządku obrad

Przewodniczący Rady zapoznał radnych ze sprawozdaniem z działalności Zarządu Powiatu
w Kluczborku za okres od 17.12.2002r do 10.01.2003r. Do powyższego sprawozdania radni
nie wnieśli uwag w związku z czym Przewodniczący Rady poddał sprawozdanie pod
głosowanie. W wyniku głosowania 15 głosami za, 3 wstrzymującymi się i przy braku głosów
przeciw przyjęto powyższe sprawozdanie.

Do punktu 8 porządku obrad

Przewodniczący Rady zapoznał zebranych z pismami jakie wpłynęły od Starosty
Kluczborskiego do Rady Powiatu w Kluczborku / pismo nr OR-MH-0070/1/03 z dnia
20.01.2003r oraz pismo nr OR-MH-0070/2/03./. w sprawie wyboru nowego składu do
Komisji Bezpieczeństwa i Porządku Publicznego i Powiatowej Rady Zatrudnienia.
Wybór nowych członków obu komisji wiąże się z wygaśnięciem mandatów radnych, którzy
do tej pory byli członkami tych komisji.
W związku z powyższym Przewodniczący Rady zaproponował do składu Komisji
Bezpieczeństwa i Porządku Publicznego przedstawicieli w osobach:
radnego Macieja Mularczyka,
radnego Mieczysława Garbowskiego.
Przystąpiono do głosowania kandydatury radnego Macieja Mularczyka / za-15 głosów,
przeciw-3, brak głosów wstrzymujących się /,
oraz kandydatury radnego Mieczysława Garbowskiego / za-18 głosów, brak głosów przeciw
i wstrzymujących się /.
Kolejno Przewodniczący Rady przedstawił kandydaturę radnego Zdzisława Pelca jako
przedstawiciela proponowanego do prac w Powiatowej Radzie Zatrudnienia.
W drodze głosowania za powyższą kandydaturą opowiedziało się 18 radnych,
nie stwierdzono głosów przeciw i wstrzymujących się.
Przewodniczący Rady przedstawił radnym pismo jakie wpłynęło od Rady Miejskiej
w Kluczborku w sprawie zorganizowania przez Ośrodek Sportu i Rekreacji w Kluczborku
I Halowego Turnieju Piłki ,,piątek” Radnych Rad, z udziałem Burmistrzów Miast:
Kluczborka, Byczyny, Wołczyna, Wójta Lasowic i Starosty Kluczborskiego.
Powyższy turniej odbędzie się w dniu 8.03.2003r. o godz.1000  w hali OSiR
ul.Mickiewicza 10.

 



W związku z powyższym Przewodniczący Rady poprosił wszystkich radnych o udział w tej
zabawie i zgłaszanie kandydatów w Biurze Rady Starostwa Powiatowego w Kluczborku
pokój nr 208. Innych spraw nie poruszano.

Do punktu 9 porządku obrad

W związku z wyczerpaniem porządku posiedzenia Przewodniczący Rady podziękował
wszystkim radnym i zaproszonym gościom za udział i zamknął obrady o godz.1505.
Na tym protokół zakończono.

Przewodniczący Rady

    Maciej Mularczyk

 


